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Oœwiadczenie skierowane do minister zdrowia Ewy Kopacz

Szanowna Pani Minister!
W imieniu ratowników medycznych z warmiñsko-mazurskich szpitali chcia³bym zwróciæ uwagê Pani

Minister na problemy ze stosowaniem w Polsce europejskiego systemu bezpieczeñstwa ICE. In Case of
Emergency, system wykorzystywany w nag³ych wypadkach, funkcjonuje w wielu krajach Europy.
W Polsce równie¿ jest wprowadzany. Polega on na zapisaniu pod nazw¹ „ICE” w swoim telefonie komór-
kowym numeru telefonu osoby, z któr¹ nale¿y siê kontaktowaæ w razie wypadku, lub te¿ umieszczeniu
danych takiej osoby na specjalnej karcie.

Od pocz¹tku trwania akcji Polski Czerwony Krzy¿ sprzeda³ ju¿ trzydzieœci cztery tysi¹ce kart. Liczba
osób, które w swojej komórce maj¹ wpisany kontakt ICE, wzrasta. Polskie prawo utrudnia jednak ratowni-
kom korzystanie z systemu. Chodzi o przepisy daj¹ce uprawnienia do przeszukania osoby poszkodowanej
w wypadku drogowym. Zgodnie z aktualn¹ ustaw¹ uprawnienia te przys³uguj¹ jedynie policjantom. Nie po-
siadaj¹ ich ani lekarze, ani ratownicy medyczni. W praktyce powoduje to brak mo¿liwoœci szybkiego reago-
wania, a jak wiemy, w przypadku wypadków drogowych czas czêsto gra kluczow¹ rolê.

Dlatego te¿ kierujê do Pani Minister proœbê o bli¿sze przyjrzenie siê problemowi i odpowiedŸ na pyta-
nie: czy resort zdrowia planuje dokonanie takich zmian w ustawodawstwie, aby u³atwiæ stosowanie sys-
temu ICE w Polsce?

Z powa¿aniem
Ryszard J. Górecki




